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P r o t o k ó ł  Nr BRM.0012.1.1.2020 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji Rady 

Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 28 stycznia 2020 roku. 
 

 

 Na stan 8 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 8 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor. 

 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – 

Karolina Cichocka. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

 zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

 Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin, 

 Przewodniczący Rady Rodziców Sp w Kijewie, 

 Rodzic dziecka z obwodu szkolnego w Kijewie, 

 Mieszkaniec Olecka, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

  

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

powitała przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany porządek 

posiedzenia: 

 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Prace nad zmianami „Regulaminu przyznawania stypendium Burmistrza Olecka  

w ramach lokalnego programu wspierania edukacji szczególnie uzdolnionych uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Olecko”. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wnioski Komisji. 

      

Zgłosiła, iż w związku ze spotkaniem nieformalnym Komisji, wspólnie z członkami ustalili, 

że zdejmą z porządku obrad punkt: Prace nad zmianami „Regulaminu przyznawania 

stypendium Burmistrza Olecka w ramach lokalnego programu wspierania edukacji 

szczególnie uzdolnionych uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Olecko”. 

 

 

Komisja przez aklamację przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 
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Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet 

sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że w związku z tym, iż w ostatnich latach sołtysi wykonują zdecydowanie więcej 

zadań i istnieje konieczność częstszych przyjazdów do urzędu, proponuje się zwiększenie 

diety o 100 zł. W analogicznej wysokości proponuje się ustanowić dietę przewodniczącym 

zarządów osiedli, w tym momencie jest tylko jeden przewodniczący. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zwrócił uwagę, że sołtysi po podwyżce będą mieli większą dietę niż radni, którzy np. nie 

przyszli na sesję. Poddał zastanowieniu, czy nie warto by było popracować nad dietą radnych 

z zaznaczeniem, że nie ma na myśli zmiany wysokości jedynie sposób wypłacania. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż podwyżka dla sołtysów jest jak najbardziej zasada ze względu na podejmowanie 

wielu czynności związanych ze swoim stanowiskiem. 

 

Innych uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet sołtysom oraz 

przewodniczącym zarządów osiedli. 

 

b) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia Regulaminu 

funkcjonowania oraz korzystania ze świetlic wiejskich na terenie Gminy Olecko. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, iż Nadzór Prawny Wojewody zastrzegł dwa zapisy w załączniku do uchwały  

NR ORN.0007.114.2019. Pierwszy z nich dotyczy „8. Gmina Olecko nie ponosi 

odpowiedzialności za przedmioty osobiste i wartościowe pozostawione na terenie świetlicy”, 

a drugi odnośnie podstawowych obowiązków opiekuna świetlicy. Nadzór stwierdził,  

że ustalanie zakresu czynności opiekuna świetlicy należy do Burmistrza i należy zawrzeć  

to w umowie bezpośrednio z opiekunem świetlicy. 

 

Uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 7 członków),  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia Regulaminu funkcjonowania oraz 

korzystania ze świetlic wiejskich na terenie Gminy Olecko. 
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c) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie garażu  

i lokali użytkowych. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit a ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości 

Rady Miejskiej należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, 

przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących zasad nabywania, zbywania  

i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 

dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. Uchwała rady gminy jest wymagana również  

w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zamierzają zawrzeć 

kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość. Niniejsza uchwała dotyczy 

wyrażenia zgody na zwarcie kolejnych umów z dotychczasowymi najemcami,  

na pomieszczenia wykazane w załączniku do niniejszej uchwały na okres do 3 lat. 

 

Uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 7 członków),  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie garażu i lokali użytkowych. 

 

d) projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Kijewie. 

 

Dyskusja dotycząca zamiaru likwidacji szkoły została przeprowadzona przy punkcie  

e) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka. 

 

Mieszkaniec Olecka 

poprosił radnych, aby podejmując decyzję, działali tylko na rzecz dzieci i ich dobra. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy jeśli kurator odmówi likwidacji szkoły to, czy Burmistrz uda się do sądu. 

  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż można rozmawiać na ten temat dopiero po podjęciu uchwały intencyjnej 

likwidacji szkoły w Kijewie. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

stwierdził, iż Burmistrz nie przedstawił propozycji rodzicom co można im zaoferować  

w zamian zamknięcia szkoły. 

  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że uchwała intencyjna dopiero daje mu takie możliwości. 

 

Innych uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 7 członków), przy 3 głosach za i 4 głosach przeciw negatywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Kijewie. 

 

e) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Olecka. 
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Przewodniczący Rady Rodziców SP w Kijewie 

oznajmiła, że skarga wynika ze spotkania z 11 stycznia 2020 r. w Kijewie, dotyczącego 

strategii rozwoju oświaty. Tematem przewodnim była likwidacja szkoły w Kijewie, a 

budynek szkolny miałby zostać przeznaczony mieszkańcom. Rodzice przedstawili propozycje 

pozyskania środków na współudział w ponoszeniu kosztów utrzymania  szkoły. Wyszli 

również z inicjatywą zebrania deklaracji celem sprawdzenia zgodności danych 

demograficznych przedstawionych przez Burmistrza ze stanem faktycznym. Włączyła do 

odsłuchania fragment nagrania ze wspomnianego spotkania, na którym Burmistrz oznajmił, 

że deklaracje by mogły być wiarygodne, powinny zawierać konkretne dane osobowe. 

Burmistrz zaznaczył, że zbieranie deklaracji miałoby się odbyć przy pomocy i za 

porozumieniem rady rodziców i pani dyrektor szkoły w Kijewie. Jednakże w kilka dni później 

została poinformowana przez Dyrektora szkoły w Kijewie, iż odbędzie się w Urzędzie 

Miejskim w Olecku spotkanie: Zastępcy Burmistrza, Kierownika EK, Dyrektora szkoły  

z Gąsek i z Kijewa na którym będą uzgadniać jak ma wyglądać deklaracja.  

Na spotkanie z rodzicami w Gąskach, na które była zaproszona jako Przewodniczący Rady 

Rodziców SP w Kijewie został również zaproszony Dyrektor SP z Gąsek. Do rodziców 

dotarła poprzez e-dziennik informacja tylko o zebraniu ogólnym na sali gimnastycznej.  

Na tym spotkaniu Burmistrz przedstawił szkołę w czarnych kolorach. Niektórzy rodzice nie 

czuli się komfortowo składając deklaracje przy Dyrektorze SP z Gąsek w związku z czym 

składali własne karty zgłoszeniowe bezpośrednio do SP w Kijewie. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał o ilość złożonych przez rodziców, wspomnianych kart. 

 

Przewodniczący Rady Rodziców SP w Kijewie 

oznajmiła, iż jest to 19 kart dzieci z obwodu Kijewa. Oznajmiła, iż są blokowani przez 

Burmistrza i dzieci spoza obwodu Kijewa takich deklaracji składać nie mogą. Zarzuca 

Burmistrzowi, iż informując społeczność o podwyżkach 6% od września dla nauczycieli, ale 

nie mówi o tym, że są to podwyżki dla nauczycieli stażowych, których w naszej gminie jest 

tylko kilku.  

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał o co dokładnie postulują rodzice. 

 

Przewodniczący Rady Rodziców SP w Kijewie 

oznajmiła, że rodzice chcieliby: 

- mieć zgodę Burmistrza na składanie deklaracji do szkoły w Kijewie, również dzieci spoza 

obwodu szkoły; 

- aby Burmistrz oficjalnie oświadczył, że nie likwiduje szkoły, gdyż to powoduje obawy 

wśród rodziców i działa zniechęcająco do zapisania dziecka do szkoły w Kijewie. 

Rodzice dodatkowo czują się z tym niekomfortowo, że deklaracje mają być składane w szkole 

w Gąskach i w Urzędzie. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

oznajmił, iż każdy rodzic ma prawo składać podanie o przyjęcie jego dziecka do każdej 

szkoły, nie tylko z obwodów. Zapytał skąd ta blokada, gdyż prawo tego nie zabrania. 

 

Radny Renata Małgorzata Maciąg  

oznajmiła, iż deklaracje były zbierane jedynie w kontekście sondażowym. 
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Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oświadczył, że zaproponował zebranie deklaracji, żeby sprawdzić ile będzie od września 

faktycznie chętnych dzieci do szkoły w Kijewie z obwodu. Jeśli mowa o rozszerzeniu miejsc 

składania deklaracji to było wyjście naprzeciw rodzicom którzy np. pracują  

w Olecku bądź posyłają dzieci do szkoły w Olecku czy w Gąskach. Oznajmił, że nikomu nie 

zabrania składania podania o przyjęciu dziecka do szkoły spoza obwodu. Oświadczył, że do 

rodziców docierali w każdy możliwy sposób. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zapytała, czy to prawda, że na spotkaniu z rodzicami Burmistrz nie dopuścił Przewodniczącej 

Rady Rodziców SP w Kijewie,  do głosu, bo tak mówią rodzice obecni na tym spotkaniu. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odparł, iż jest to nie prawda, gdyż to nie on był gospodarzem tego spotkania, a suma 

summarum został udzielony głos pani Przewodniczącej. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

dodała, iż zebranie w Gąskach nie było celem zbierania deklaracji. Pojechali tam tylko by 

porozmawiać z rodzicami. Oznajmiła również, że zbierane deklaracje przez Burmistrza jak  

i rodziców pokryły się ze sobą. Zadała pytanie, czy w takim razie rodzice dzieci z obwodu 

szkoły Nr. 2 z Olecka również mogą składać deklaracje w Kijewie. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

uznała pytanie za złośliwość. Wyraziła swoje niezadowolenie z przytaczanych przez 

Burmistrza i jego Zastępcę słów z komisji oświaty, gdzie obecni na niej nauczyciele SP 2 

żądali, żeby Burmistrz przestrzegał obwodów. Nie rozumie związku sprawy szkoły Nr. 2  

ze szkołą w Kijewie. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, że mają duży związek, gdyż ciągle słyszy sprzeczne informacje. Z jednej strony 

nauczyciele SP 2 postulują, aby przestrzegać obwodów, a z drugiej strony, rodzice z Kijewa 

żądający pozwolenia na zbieranie deklaracji spoza obwodów.  

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zaproponowała zdjęcie z porządku obrad przyszłej sesji, projekt uchwały dotyczący zamiaru 

likwidacji szkoły. Dodatkowo, aby rozpowszechnić tą informację, żeby rodzice mogli poczuć 

się pewnie. Wspomniała, iż działania Burmistrza nie są wynikiem dobrej woli. 

 

Podjęto dyskusję w tym temacie. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  

oznajmił, iż nie można się kierować jedynie pomówieniami. Demontuje pogłoski jakoby miał 

zabraniać składania podań do szkoły czy też nie udzielił głosu pani Przewodniczącej Rady 

Rodziców. Nie prawdą jest, że gmina uzyska 10.000,00 zł oszczędności miesięcznie z tytułu 

zamknięcia szkoły w Kijewie.  

 

Radny Renata Małgorzata Maciąg  

oznajmiła, iż omawiany projekt uchwały jest jedynie rozpoczęciem procedury likwidacji 

szkoły, a nie decyzją o jej zamknięciu. Dodatkowo zaznaczyła, iż budynek szkoły nie jest 
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własnością prywatną, a wręcz wszystkich podatników. Zwróciła uwagę na to, iż obecne 

problemy nie wynikają z niczego innego jak konflikt społeczności z Kijewa i Gąsek. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

stwierdził, że Burmistrz powinien być osobą która ten konflikt załagodzi. 

 

Radny Renata Małgorzata Maciąg  

oznajmiła, iż na wszystkich spotkaniach była i podziwia Burmistrza za jego postawę. 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

przedstawiła procedurę podjęcia projektu uchwały zaznaczając, iż jest to jedynie zamiar 

likwidacji szkoły. Dodała, iż opinia kuratora na temat likwidacji szkoły w Kijewie jest 

wiążąca. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zapytała, dlaczego decyzja o podjęciu uchwały intencyjnej ma być wydana już w styczniu,  

a nie tak jak ustawa na to pozwala dopiero w lutym.  

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

odpowiedziała, że za tym idzie szereg powiadomień. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński  

zapytał, co to da, że zostanie przesunięty termin podjęcia uchwały intencyjnej. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

odpowiedziała, że można by było zrobić na nowo kampanię informacyjną osobno do każdego 

rodzica wysyłając im takie informacje pocztą. 

 

Przewodniczący Rady Rodziców SP w Kijewie 

dodała, że zameldowanych w obwodzie Kijewa dzieci jest więcej niż zadeklarowało chęć 

uczenia się w SP w Kijewie, gdyż reszta rodziców obawia się, że szkoła zostanie zamknięta  

i to jest powód braku złożenia przez nich deklaracji. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

założył, że skoro czas na konsultacje z rodzicami był za krótki to podjęcie uchwały 

intencyjnej pozwoli na rozpoczęcie procedur, a za czym miesiąc więcej na oficjalne 

konsultacje. Jeśli będzie ta uchwała podjęta później to skróci to znacznie czas na procedury. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż powodem przedstawienia projektu uchwały intencyjnej likwidacji szkoły  

w Kijewie są czynniki ekonomiczne i demograficzne. Dodał, iż szkoła w Kijewie nie spełnia 

warunków do pisania projektów i prowadzenia dodatkowych zadań tak jak ma to szkoła  

w Gąskach. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zwrócił uwagę na to, że jako radni też by chcieli być informowani o spotkaniach z rodzicami 

w tak ważnych kwestiach. Dodatkowo zaznaczył, iż dzieci dojeżdżające spędzają zbyt długi 

okres czasu w autobusach.  
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Członek Komisji – Jarosław Bagieński  

zaznaczył, że gmina jest znacznie obciążona wydatkami na oświatę. Zapytał, czy rodzice nie 

myśleli o przejęciu przez Stowarzyszenie Oświatowe szkoły w Kijewie, skoro jest dużo 

chętnych dzieci. 

 

Przewodniczący Rady Rodziców SP w Kijewie 

odpowiedziała, że pojawiła się taka myśl, ale na chwilę obecną są to tylko luźne rozmowy. 

 

Podjęto dyskusje w tym temacie. 

 

Przewodniczący Rady Rodziców SP w Kijewie 

oznajmiła, iż jeśli zostanie zlikwidowana szkoła w Kijewie to rodzice prawdopodobnie 

przeniosą swoje dzieci do szkoły w Chełchach. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

przedstawił opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie omawianej skargi. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 2 głosach za i 6 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka. 

 

f) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia trybu  

i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego  

w ramach inicjatywy lokalnej. 
 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

oznajmił, iż zgodnie z zasadami techniki prawodawczej należy w § 5 w ust. 3 uchylić zdanie 

drugie. Jest to zmiana „kosmetyczna”, a kontekst uchwały pozostał bez zmian. 

 

Uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 7 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny 

wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 

 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2020-2029. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

oznajmiła, iż w uchwale zmieniającej WPF Gminy Olecko na lata 2020-2029, wprowadza się 

następujące zmiany: 

- załącznik Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa” – zawiera szczegółowo wszystkie zmiany 

wprowadzone w uchwale zmieniającej budżet z dnia 31 stycznia 2020 r., 

- załącznik Nr 2 „Wykaz przedsięwzięć WPF” – zawiera zwiększenie wartości o kwotę 

8.000,00 zł na zadaniu pn. „Budowa ulicy Słonecznej”; zwiększenie wartości o kwotę 

196.472,05 zł na zadaniu pn. „Budowa drogi gminnej w m. Dąbrowskie”; zwiększenie 

wartości o kwotę 65.177,97 zł na zadaniu pn. „Modernizacja energetyczna budynku 
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Przedszkole z Oddziałami Integracyjnymi Krasnal w Olecku przy ul. Zielonej 1”; zwiększenie 

wartości o kwotę 553.542,00 zł na zadaniu pn. „Zwiększenie różnorodności biologicznej 

fauny i flory dorzecza rzeki Lega w Olecku”.  

Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne „Budowa ulicy na odcinku od 11 Listopada do 

ulicy Produkcyjnej w tym budowę skrzyżowania typu rondo” z planem realizacji 

12.032.760,00 zł w latach 2020-2026. 

Wprowadzone zmiany nie spowodowały zmiany planowanego deficytu budżetu gminy. 

 

Uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 7 członków), przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2020-2029. 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

oznajmiła, iż dochody (ogółem zwiększa się o kwotę 1.873.067.,98 zł): 

- w dz. 921 –Kultura – zwiększa się o kwotę 1.873.067,98 zł z tytułu środków, które gmina 

wydatkowała na zadanie zakończone a nie zwrócone w roku budżetowym poprzednim przez 

długie procedury rozliczeń finansowych oraz tworząc jednocześnie paragraf w tym rozdziale. 

Wydatki (ogółem zwiększa się o kwotę 1.873.067,98 zł): 

- w dz. 600 – Transport – zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych o 196.472,05 zł na 

zadaniu pn. „Budowa drogi gminnej Dąbrowskie - droga wojewódzka nr 653”; o kwotę 

8.000,00 zł na zadaniu „Budowa ulicy Słonecznej” oraz o kwotę  699.875,96 zł wprowadzając 

jednocześnie zadanie „Budowa drogi gminnej w m. Możne”; w związku  

z prawidłową realizacją w/w zadań, 

- w dz. 750 – Administracja – przenosi się wydatki z rozdz. 75023 § 4380 w kwocie 3.600,00 

zł do rozdz. 75011 § 4380 w związku z tłumaczeniami aktów stanu cywilnego, które będą 

pokryte z dotacji przekazanej przez Wojewodę, tworząc jednocześnie paragraf w tym 

rozdziale. 

Zwiększa się plan wydatków w rozdz. 75023 § 4590 o kwotę 42.193,00 zł tworząc 

jednocześnie paragraf, a zmniejsza się o tę samą kwotę paragraf 4010, 

- w dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne – zwiększa się wydatki o kwotę 350.000,00 zł na 

zadaniu „Rozbudowa monitoringu miejskiego w Olecku” w celu zabezpieczenia prawidłowej 

realizacji zadania oraz zmniejsza się o kwotę 150.000,00 zł z przeznaczeniem na zwiększenie 

dotacji celowej na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji „Współpraca transgraniczna 

Polska- Rosja 2014-2020”, 

- w dz. 758 – Różne rozliczenia – zmniejsza się plan wydatków z rezerwy ogólnej o kwotę 

15.200,00 zł z przeznaczeniem na zwrot dotacji pobranej w nadmiernej wysokości w roku 

2018 przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Olecku, 

- w dz. 801 – Oświata i wychowanie – zwiększa się plan wydatków o kwotę 65.177,97 zł na 

zadaniu „Modernizacja energetyczna budynku Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi 

Krasnal w Olecku przy ul. Zielonej 1”, w/w zmiana pozwoli na prawidłową realizację 

zadania, 

- w dz. 852 – Pomoc społeczna – zwiększa się plan wydatków o kwotę 15.200,00 zł tworząc 

jednocześnie paragraf w tym rozdziale. Zmiana podyktowana jest zwrotem dotacji nadmiernie 

pobranej w 2018 roku przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Olecku, 



9 
 

- w dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zwiększa się plan wydatków  

o kwotę 553.542,00 zł na zadaniu „Zwiększenie różnorodności biologicznej fauny i flory 

dorzecza rzeki Lega w Olecku”, zmiana ta pozwoli na prawidłową realizację zadania, 

- w dz. 921 – Kultura – zwiększa się plan wydatków o kwotę 150.000,00 zł na zwiększenie 

dotacji celowej na dofinansowanie kosztów realizacji zadania inwestycyjnego „Współpraca 

transgraniczna Polska-Rosja 2014-2020”. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, skąd w budżecie znów pojawiło się zadanie „Budowa drogi gminnej w m. Możne”. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż jest to rozliczenie za dobrze zrealizowane zadanie. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, ile było zaplanowane w budżecie i w przetargu pieniędzy na zadanie „Budowa drogi 

gminnej Dąbrowskie - droga wojewódzka nr 653”. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że zaplanowana kwota w budżecie to 1.200.000,00 zł, a po przetargu 

1.400.000,00 zł. Zwiększenie wynika z tego, że powstała kolizja terminów związanych  

z umowami z wojewodą i ustawami. Wedle wojewody powinni dopiero 29 grudnia 2019 r. 

rozpocząć procedurę przetargową, a już 30 grudnia 2019 r. został wysłany wniosek o opłatę 

zaliczkową łącznie z rozstrzygnięciem przetargu, ale umowa została wysłana w nowym roku. 

Propozycja wojewody jest taka, aby założyć 200.000,00 zł z własnych pieniędzy, a później 

zwrócić się o refundację do wojewody. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał , czy są zabezpieczone pieniądze w budżecie na renowację dachu na budynku WTZ. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, że muszą najpierw poznać kosztorys, ale pojawiła się szansa pozyskania środków  

na ten cel z PEFRON- u. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, o oświetlenia przejść. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż na sesji w lutym zostanie przedstawiona koncepcja wymiany oświetlenia 

ulicznego podzielonej na etapy, przy czym lampy rtęciowe całkowicie usunąć.  

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zaproponował możliwe rozwiązanie niewidocznych przejść, wycinając drzewa zasłaniające 

lampy. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zwrócił uwagę, aby lampy oświetlenia ulicznego, czyścić częściej niż dotychczas, zwłaszcza 

w sezonie letnim. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że są już podjęte prace w tym kierunku. 



10 
 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zaznaczył, że rondo na skrzyżowaniu ulic Wojska Polskiego i Kolejowej, należałoby 

zabezpieczyć odblaskami, gdyż jest mało widoczne. 

 

Innych uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 7 członków), przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 

 

 

stanowisko w sprawie sytuacji finansów jednostek samorządu terytorialnego 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż stanowisko tego typu obrazuje stan finansów samorządu ze względu na zmiany 

prawne ze strony rządu.  Wspomniał o kosztach, planowanych przez rząd, nowych zadań 

pozostawiając to na barkach samorządów gminnych. W ostatnim czasie mowa jest nawet  

o 2 mln zł na spełnienie i pokrycie obietnic rządu z budżetu własnego gminy. Dodał,  

iż Komisja Polityki Prorodzinnej Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa wskazała odbiorcę: 

Radę Ministrów, Premiera i Prezydenta. 

 

Uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 7 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt stanowiska  

w sprawie sytuacji finansów jednostek samorządu terytorialnego. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione.  

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zwrócił uwagę na to, iż otrzymał informację, że z PEC –u opał wożony jest fadromą. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż może to wynikać z tego, że na chwilę obecną sprzęt rozwożący opał jest  

w naprawie. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

oznajmił, iż łącznie z grupą radnych, przed podjęciem uchwały intencyjnej w sprawie 

likwidacji szkoły, chcą przeprowadzić rozmowy z rodzicami, aby znaleźć rozwiązanie dobre 

dla obu stron. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zgłosił następujące wnioski: 

-  przeprowadzić prace dotyczące ustalenia zasad wypłacania diet radnym i sołtysom, 

-  ujednolicić tekst statutu Gminy Olecko. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zgłosił wniosek: 

- aby lampy oświetlenia ulicznego, czyścić częściej niż dotychczas, zwłaszcza w sezonie 

letnim, 

- aby rondo na skrzyżowaniu ulic Woj. Polskiego i Kolejowej zabezpieczyć chociażby 

odblaskami, aby było bardziej widoczne. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 
 

Protokołowała 

Karolina Cichocka 

Przewodniczący Komisji 

Anna Kaczor  

 


